
A debreceniség legyen ebben a 
közgyűlésben mindig a meghatározó!

Debrecen Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2014 és 2019 közötti ciklus utolsó 
rendes ülését tartotta 2019. szeptember 26-án a Régi Városháza Nagytanácstermében. 

Azon képviselők közül, akik a következő önkormányzati testületnek már biztosan nem lesznek tagjai – 
mivel nem indulnak az október 13-i önkormányzati választásokon – Ágoston Tibor (független, volt 
Jobbik Magyarországért Mozgalom) és Szabó Gyula (Fidesz-KDNP) köszönt el a közgyűléstől. Szabó 
Gyula kivételes képviselői múltat tudhat magáénak, hiszen a rendszerváltást követő első szabad 
önkormányzati választások, 1990 óta volt folyamatosan tagja Debrecen közgyűlésének.

Az ülés végén Papp László polgármester megilletődötten köszönte meg a képviselő testület minden 
tagjának öt éves munkáját. Mint elmondta, nagyon perspektivikus és nagyon szép döntéseket hozó 
önkormányzati ciklus utolsó ülése volt a mai. Jó pár olyan képviselő van az ülésteremben – köztük 
olyanok is, akikkel 21 évvel ezelőtt ő maga is együtt kezdte politikai tevékenységét –, akikkel nagyon 
szívesen dolgozott együtt, de ez a közös munka nem folytatódik, mivel többen befejezik a közgyűlés 
keretében végzett közéleti szereplésüket. Papp László – visszautalva Szabó Gyula képviselői 
tevékenységére – emlékezetetett arra, hogy három évtized a város életében történelmi idő. Ha 
visszagondolunk arra, hogy 1990-ben honnan indult Debrecen, s 2019-ben hol tart, milyen változások 
történtek akár a közgyűlés munkájában, akár a város életében, milyen eredmények fémjelzik azt, 
akkor minden képviselő, aki a három évtized alatt részt vett ebben a munkában, büszke lehet arra, 
hogy tagja volt Debrecen közgyűlésének. Papp László hangsúlyozta: amennyiben a választók bizalma 
ehhez meglesz, ő ezt a szellemiséget szeretné tovább vinni az elkövetkezendő években, hiszen abban 
az öt évben, melyben eddig szerencséje volt polgármesterként irányítani a város életét, a 
kiegyensúlyozott emberi kapcsolatok fenntartására törekedett – mert ennél semmilyen politikai 
érdek, politikai szándék nem lehet fontosabb. Nagyon büszke arra, hogy a város életét nagyon nagy 
mértékben befolyásoló döntéseket ez a közgyűlés teljes egyetértésben hozta meg. Ezen a téren 
természetesen legerősebb támasza a Fidesz-KDNP frakciója volt, de a megegyezésen alapuló, közös 
és egyhangú döntések – gondoljunk csak az Európa Kulturális Fővárosa címért benyújtott pályázatra 
vagy a város gazdasági életét befolyásoló nagy döntésekre – meghozatalának az ellenzéki 
padsorokban ülő képviselők is ugyanúgy részesei voltak. És nem csak a közgyűlési ülésteremben 
esett szó a város dolgairól, hanem nagy horderejű döntések előtt volt lehetőség előzetesen is 
megbeszélni az ügyeket. Ehhez az ellenzéki képviselők partnerek voltak, s jó döntések születhettek. A 
különböző politikai motivációkat a debreceniség felül tudta írni, s ezt a mentalitást kell, hogy a 
közgyűlés tagjai megtartsák a következő években is. Október 13-án kiderül, milyen vezetéssel halad 
tovább útján a város, de a debreceniség legyen ebben a közgyűlésben mindig a meghatározó! – 
hangsúlyozta Papp László.


